
 
 
 

Protokół nr 13/18 
z posiedzenia Komisji Bezpieczeństwa i Rodziny 

z dnia 15 maja 2018 roku 
 
Na ogólną liczbę 12 członków Komisji w posiedzeniu udział wzięło 10 zgodnie  

z załączoną listą obecności. 

Nie uczestniczyli: 

1. Radna Ireneusz Waldemar Cieślik 
2. Radny Andrzej Wojtkowski 
 

Posiedzenie Komisji otworzyła i obradom przewodniczyła radna Wanda 

Mężyńska - Przewodnicząca Komisji. Na wstępie Przewodnicząca obrad powitała 

zebranych i po zapoznaniu się z listą obecności stwierdziła prawomocność obrad. 

Stwierdziła, że radni otrzymali porządek obrad, następnie w związku z brakiem opinii  

i tym, że punktu nie będzie na sesji, zaproponowała zdjęcie z porządku obrad  

punktu 5 „Zaopiniowanie projektu uchwał w sprawie:  

a) ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych na 

terenie miasta Łomża  

b) zasad usytuowania miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych, zasad 

ograniczania dostępności napojów alkoholowych w mieście Łomża  

c) wprowadzenia na terenie miasta Łomża ograniczenia w godzinach nocnej 

sprzedaży napojów alkoholowych przeznaczonych do spożycia poza miejscem 

sprzedaży  

oraz wprowadzenie punktów: 

- zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji Stowarzyszeniu 

Pomocy Rodzinom „NADZIEJA” w Łomży - druk nr 870, 870A  

- zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na 2018 r.   

w działach merytorycznie podległych Komisji - druk nr 873,873A. 

Radny Adam Zwierzyński odnosząc się do projektu uchwały w sprawie udzielenia 

dotacji Stowarzyszeniu Pomocy Rodzinom „NADZIEJA” w Łomży zwrócił uwagę, że to 

powinno być na Komisji Finansów. 

Radna Wanda Mężyńska-  Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że będzie to na 

Komisji Finansów, będzie to Komisja wiodąca. 

Radny Lech Śleszyński stwierdził, że to są za duże pieniądze, żeby Komisja się tym 

zajmowała i opiniowała. 

Radna Wanda Mężyńska-  Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że to nie ma nic do 

rzeczy. 

Komisja w wyniku głosowania  jednogłośnie 9 głosami za, zdjęła z porządku obrad 

punkt 5 „Zaopiniowanie projektu uchwał w sprawie:  

a) ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych na 

terenie miasta Łomża  



b) zasad usytuowania miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych, zasad 

ograniczania dostępności napojów alkoholowych w mieście Łomża  

c) wprowadzenia na terenie miasta Łomża ograniczenia w godzinach nocnej 

sprzedaży napojów alkoholowych przeznaczonych do spożycia poza miejscem 

sprzedaży. 

Komisja w wyniku głosowania 6 głosami, przy 3 głosach przeciw i braku 

wstrzymujących wprowadziła jako punkt 2 porządku obrad „zaopiniowanie projektu 

uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na 2018 r. w działach merytorycznie 

podległych Komisji - druk nr 873,873A” 

Komisja w wyniku głosowania 3 głosami za, przy 6 głosach przeciw i braku 

wstrzymujących nie wprowadziła  do porządku obrad punktu „Zaopiniowanie projektu 

uchwały w sprawie udzielenia dotacji Stowarzyszeniu Pomocy rodzinom „NADZIEJA” 

w Łomży - druk nr 870, 870A” 

Komisja  przyjęła następujący porządek dzienny: 

1. Przyjęcie protokołu nr 12/18 z dnia  18 kwietnia 2018 r. 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na 2018 r.   

w działach merytorycznie podległych Komisji - druk nr 873,873A 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

porozumienia miedzy Miastem Łomża a Gminą Łomża  w zakresie działalności 

rodzinnego domu pomocy – druk nr 858,858A 

4. Ocena zasobów pomocy społecznej w oparciu o analizę lokalnej sytuacji 

społecznej i demograficznej – druk nr 859 

5. Targowisko miejskie pod kątem bezpieczeństwa i porządku – druk nr 866,866/1 

6. Sprawy różne i wolne wnioski.                                  

 
Ad. 1  
Przyjęcie protokołu nr 12/18 z dnia  18 kwietnia 2018 r. 
 
Komisja przyjęła protokół nr 12/18 z dnia  18 kwietnia 2018 r. bez uwag. 
 
Ad. 2 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na 2018 r.   
w działach merytorycznie podległych Komisji - druk nr 873,873A 
 
Pani Bożena Szypulska – Kierownik Oddziału Budżetu przestawiła wniosek w sprawie 
zmian w budżecie miasta na 2018 r. w działach merytorycznie podległych Komisji 
zgodnie z  drukiem nr 873,873A, w załączeniu do protokołu. 
 
Radna Wanda Mężyńska-  Przewodnicząca Komisji poprosiła radnych o pytania. 
 
Radna Marianna Jóskowiak zwróciła uwagę, że w zmianach w budżecie jest zakup 
ambulansu, a uchwała jest oddzielnie. Zapytała czy jak przegłosują zmiany  
w budżecie, to już będzie jednoznaczne z  zakupem ambulansu. 
Pani Bożena Szypulska – Kierownik Oddziału Budżetu wyjaśniła, że nie, pieniądze w 

budżecie mogą być, jeżeli radni nie uchwalą uchwały w sprawie przyznania dotacji, to 

dotacja nie zostanie przekazana. Te środki są, ale bez uchwały nie mogą trafić do tego 



podmiotu. Stwierdziła, że jest tutaj duże uzasadnienie, spodziewała się, że radni będą 

mieli wątpliwości, ale oczywiście każdy zagłosuje tak, jak uważa. 

Komisja nie zgłosiła więcej pytań. 

Komisja, w wyniku głosowania 4 głosami za, przy braku głosów przeciwnych i  5 

wstrzymujących  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmian  

w budżecie miasta na 2018 rok w działach merytorycznie podległych Komisji. 

 
Ad. 3 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 
porozumienia miedzy Miastem Łomża a Gminą Łomża  w zakresie działalności 
rodzinnego domu pomocy – druk nr 858,858A 
 
Pan Wiesław Jagielak – Dyrektor MOPS przedstawił wniosek w sprawie wyrażenia 

zgody na zawarcie porozumienia miedzy Miastem Łomża a Gminą Łomża  w zakresie 

działalności rodzinnego domu pomocy zgodnie z drukiem nr 858,858A, w załączeniu 

do protokołu. 

Radna Wanda Mężyńska-  Przewodnicząca Komisji zapytała czy radni mają pytania. 

Radny Adam Zwierzyński zapytał o współpracę z Gminą Nowogród. 

Pan Wiesław Jagielak – Dyrektor MOPS wyjaśnił, że z Gminą Nowogród na razie 

współpracują tylko pod kątem Środowiskowego Domu, tam jest podpisane 

porozumienie na umieszczanie osób w Środowiskowym Domu Samopomocy. 

Komisja nie zgłosiła więcej pytań. 

Komisja, w wyniku głosowania 9 głosami za, przy braku głosów przeciwnych  

i  wstrzymujących  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany 

Uchwały Nr 167/XXI/16 Rady Miejskiej Łomży z dnia 25 stycznia 2016 r., w sprawie 

przyjęcia „Strategii rozwiązywania problemów społecznych na terenie miasta Łomży 

na lata 2016-2021”. 

 
Ad. 4  
Ocena zasobów pomocy społecznej w oparciu o analizę lokalnej sytuacji społecznej  

i demograficznej – druk nr 859 

Radna Wanda Mężyńska-  Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że przygotowany 
materiał jest bardzo obszerny, wnioski końcowe też są i poprosiła radnych o pytania. 
Pan Wiesław Jagielak – Dyrektor MOPS  zaznaczył, że zestawienie jest na dwa lata w 
przód i na dwa lata w tył i rok analizy, także mają porównanie co się dzieje, czy koszty 
maleją czy rosną. Zwrócił uwagę, że zestawienia są podstawą do przyjmowania i do 
tworzenia budżetu na przyszły rok. 
Radna  Marianna Jóskowiak zapytała czy jest zatrudniona osoba jako opiekun prawny 
osób niepełnosprawnych. 
Pan Wiesław Jagielak – Dyrektor MOPS   wyjaśnił, że opiekunem prawnym może być 
osoba  ustalona przez sąd. Takie osoby mają. Przy uchwalaniu wstępnie budżetu jest 
wprowadzone zadanie i są tam zabezpieczone środki w wysokości 50 tys. zł  
i będzie ogłoszony na nie konkurs. Wszystkie organizacje pozarządowe, które będą 
chciały prowadzić takiego asystenta osoby niepełnosprawnej będą mogły uczestniczyć 
w konkursie i jeżeli później komisja powołana przez Prezydenta uzna celowość 
wprowadzenia takich przypadków, to przyznane będą środki. 



Radna Marianna Jóskowiak zapytała czy jest taka potrzeba w mieście Łomża. 
 
Pan Wiesław Jagielak – Dyrektor MOPS stwierdził, że zaczyna się to pojawiać,  
w związku z tym, że tych osób jest coraz więcej, to na pewno to będzie, z tym że 
bardziej jest pod katem zatrudnienia tych osób. 
Komisja nie zgłosiła więcej pytań. 
Komisja, w wyniku głosowania 9 głosami za, przy braku głosów przeciwnych  
i  wstrzymujących  pozytywnie oceniła zasoby pomocy społecznej w oparciu o analizę 
lokalnej sytuacji społecznej i demograficznej. 
 
Ad. 5  
Targowisko miejskie pod kątem bezpieczeństwa i porządku – druk nr 866,866/1 
 
Radny Adam Zwierzyński zwrócił uwagę, że zbierany jest materiał do tematu 
bezpieczeństwa targowiska i w imieniu kupców chce powiedzieć, żeby nie wyróżniać 
ich w ten sposób, bo to sugeruje, że na targowisku występuje patologia, nie wiadomo 
co się dzieje. Prawda jest taka, że jak powstała hala targowa i powstała wiata jest tam 
porządek, jest tam wszystko unormowane, bo przyjmując te same kryterium mogą 
spytać Urząd Miejski o bezpieczeństwo  w Urzędzie Miejskim, w MPK, w Venedzie. 
Taka jest jego prośba, bo te osoby uważają, że to nie służy niczemu i sugeruje, że 
dzieją się jakieś rzeczy, nie wiadomo jakie. 
Radna Wanda Mężyńska-  Przewodnicząca Komisji zapytała Radnego do kogo było 
to skierowane. 
Radny Adam Zwierzyński zwrócił uwagę, żeby nie podejmować tematów wybiórczo, 
nie traktować targowiska jako miejsca patologii, a inne instytucje pomijać, bo można 
się pytać o Venedę pod względem bezpieczeństwa i porządku, autobusy. 
Radna Wanda Mężyńska-  Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że jeżeli są jednostki 
miejskie to zdają sprawozdanie i ocenę, jeżeli jest to w planie ujęte, to nie można do 
nikogo mieć pretensji, jak będzie opracowywany plan, to będzie sobie Komisja 
zmieniała plan. 
 
Więcej pytań Komisja nie zgłosiła. 
 
Ad. 6 

Sprawy różne i wolne wnioski. 
 
Pan Marek Olbryś – Dyrektor MPGKiM stwierdził, że ma jedną uwagę, oni nie mają 

wpływu na handel papierosami Stwierdził, że Komisja lub Rada mogłaby swoje 

stanowisko do Urzędu Skarbowego wysłać, żeby oni trochę więcej zwracali uwagę. 

Radna Wanda Mężyńska -  Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że jako Komisja 

Rodziny mogą napisać na następnej komisji taki wniosek do Prezydenta. 

Pan Bogdan Rutkowski stwierdził, że przy okazji tej informacji dzwonił do komendy, bo 

to nie tylko Urząd Celny. W tej chwili to jest w strukturze Urzędu Skarbowego i  tak 

naprawdę  to obserwując to, co tam się dzieje i tyle co wie, to celnicy, Straż Graniczna 

w tej chwili operuje w okolicach naszego  targowiska, więc jeżeli o informację taką,  

po wystąpieniu będzie Komisja czy Prezydent prosił, to na pewno taka informacja 

wpłynie i te dane będą oni mieli. Nie mieli dla niego takich danych, więc tego nie 

ujmował. Ogólnie napisał, że współpracują, kiedy tylko proszą. Kiedy jeszcze nie było 



monitoringu, oni sami montowali tam monitoring, bo dziś może to powiedzieć, 

udostępniali im pomieszczenia, żeby komputer wstawiali i jeszcze kamer nie było, więc 

oni tam w jakiś sposób działają. Stwierdził, że to co powiedział Pan Dyrektor jest 

zasadne, chce powiedzieć, że na mapie zagrożeń, tej policyjnej, jest ten punkt ujęty 

jako handel alkoholem i papierosami. Dbali i oni o to, bo tak jak radni wiedzą to odium 

pretensji to spływało na Straż Miejską, że oni tam są, a nie łapią ich, a tak naprawdę 

ani to ich zakres , ani możliwości. Dzisiaj nie w ten sposób tego rodzaju zagrożenia się 

rozstrzyga. Ma nadzieję, że w czerwcu jak zniknie ten namiot, to trochę mniej problemu 

z tym będzie. Zasygnalizował, że jakieś nadzieje na to, że zniknie są. Z PKP płyną 

zapewnienia, że rozwiązują umowę i żądają, żeby dzierżawca usunął ten namiot. 

Radna Wanda Mężyńska-  Przewodnicząca Komisji zwróciła uwagę, że tam to jest 

wszystko dosłownie „na oczach” i zapytała jaki jest problem. 

Pan Bogdan Rutkowski stwierdził, że Przewodnicząca ma rację, i tak to wygląda, tylko 

walka z tym, to się nie odbywa w taki sposób łapania tych płotek, więc w kompetencje 

nie będzie wchodził, wie, że oni robią to dobrze czy policjanci, czy celnicy. Zwrócił 

uwagę, że ten namiot stoi na terenie PKP, ale dwóch spółek, a całością tego terenu 

trzy spółki PKP zarządzają. W tej chwili mają przynajmniej coś, co wyegzekwowali na 

piśmie. Napisane jest że do końca czerwca, wypowiedziana jest umowa i będą 

próbowali wyegzekwować. 

Radny Adam Zwierzyński stwierdził, że walka z handlem papierosami, to jest walka na 

szczeblu krajowym, to nie tylko u nas stoją, w całej Polsce sprzedają papierosy. 

Stwierdził, że jest przyzwolenie społeczne na to. Nikt się nie skarżył, nie wpłynęła 

żadna skarga na to, że ktoś sprzedaje papierosy. 

Radna Wanda Mężyńska-  Przewodnicząca Komisji odnosząc się do punktu, który 

chciała wprowadzić dotyczący udzielenia dotacji Stowarzyszeniu Pomocy Rodzinom 

„NADZIEJA poinformowała, że dziś tam poszła i chciała zobaczyć co się tam dzieje. 

Jest tam około 10 pomieszczeń dla Stowarzyszenia. W tej chwili Grupa Ratownicza 

posiada status jednostki Ochotniczej Straży Pożarnej. W 2017 r. Krajowe Centrum 

Koordynacji Ratownictwa i Ochrony Ludności przy Komendzie Głównej Państwowej 

Straży Pożarnej nawiązało kontakt ze Stowarzyszeniem Nadzieja w celu włączenia do 

Krajowego Systemu Ratowniczo-Gaśniczego i  to dlatego potrzebny jest jeszcze jeden 

ambulans. Tam stoją trzy ambulanse, ktoś może pomyśleć, że dużo. Jeden jest tylko 

od straży, drugi jest nadleśnictwa na poszukiwania i trzeci wynajmują, przyjeżdża albo 

z Białegostoku, albo z Ostrołęki. Jest jeden pokój, pomieszczenie gdzie  wszystko jest, 

woda, cukier, wszystko jest przygotowane nawet na 10 dni. Za to wszystko też trzeba 

zapłacić, u nas takich pieniędzy nie żądają, jeżeli chodzi o te stowarzyszenie. Dwóch 

ratowników jest codziennie, czuwa całą noc, a dwóch ratowników jest „pod telefonem”, 

także czterech ratowników jest w pogotowiu, jeżeli coś się zdarzy. Jeżeli chodzi o 

przywiezienie kobiety z Katowic, sześć godzin potrzebowali ze szpitala, Grupa 

Ratownicza zrobiła to w 4,5 godziny.  Podkreśliła, że ten ambulans jest niezbędny w 

tej chwili. Stwierdziła, że to jest czasami praca mozolna z narażeniem własnego życia, 

robią robotę bardzo wielką. Dodała, że rzadko się zdarza, żeby grupie ratowniczej 

przyznano taki status i włączono do Centrum Krajowego Koordynacji Ratownictwa, 

czyli naprawdę liczą się  z naszą Grupą Ratowniczą. Poprosiła, żeby to przemyśleć. 



Podkreśliła, że zawsze jakiekolwiek pieniądze były przyznawane stowarzyszeniom, to 

opiera się o Komisję i tu nie można było alarmować, że to nie należy do nich. W 

„edukacji” też omawiają, a później idzie do „finansów”, konkretnie już głosują nad 

budżetem, ale Komisje, tak jak oni, czy inne też mają prawo się zajmować i dyskutować 

na ten temat, żeby przede wszystkim mieć jakiś obraz.  

Radny Stanisław Oszkinis  stwierdził, że pieniądze mają iść z budżetu miasta, to niech 

Przewodnicząca wytłumaczy jak to jest. Jest napisane „udzielono pomocy 1051 

osobom, na terenie miasta Łomży 111” to gdzie ta grupa prowadzi swoje działania.  

Radna Wanda Mężyńska-  Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że nie tylko u nas. 

Radny Stanisław Oszkinis  zapytał dlaczego tylko my mamy finansować tą karetkę. 

Niech się starają u kogoś innego. 

Radna Wanda Mężyńska -  Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że cały czas się 

starają. 

Radny Stanisław Oszkinis  zwrócił uwagę, że nikt im nie daje, a my mamy w całości 

finansować. Zakup używanego ambulansu ratunkowego, koszt całkowity 60 tys. zł, 

więc my nie dofinansowujemy, tylko my zakupujemy. Stwierdził, że na takie coś się nie 

zgadza. Dodał, że chciałby się dowiedzieć czy Grupa Ratownicza zabezpiecza 

masowe imprezy w mieście, ile mają płacone za godzinę zabezpieczenia tej imprezy. 

Poprosił Panią Bożenę Szypulską o informację ile miasto zapłaciło za zabezpieczanie 

masowych imprez Grupie Nadzieja, za każdą godzinę. 

Pani Bożena Szypulska – Kierownik Oddziału Budżetu stwierdziła, że nie ma takich 

informacji. 

Radny Łukasz Kacprowski stwierdził, że z tego co wie Grupa Ratownicza Nadzieja  

w większości pracuje społecznie. Sam tego doświadcza, jeżeli organizuje imprezę  

w Zespole Szkół Specjalnych, jest to masowa impreza, zapraszają różne osoby i nigdy 

się nie spotkał z żadną odmową. 

Radny Stanisław Oszkinis  stwierdził, że nie mówi o odmowie, tylko interesuje go ile 

miasto płaci za godzinę zabezpieczenia imprezy przez Grupę Ratowniczą. Pogotowie 

było kiedyś zatrudniane w zabezpieczaniu, dostawało 100 zł za każdą godzinę 

Radna Wanda Mężyńska -  Przewodnicząca Komisji zapytała czy w ogóle są takie 

wnioski, gdzie jest napisane, że Grupa Ratownicza „Nadzieja” prosi na taki cel. 

Stwierdziła, że przecież to wszystko  by szło, mieliby to czarno na białym. 

Radny Stanisław Oszkinis  stwierdził, że tylko pyta. 

Radny Łukasz Kacprowski odnosząc się do Stowarzyszenia, stwierdził, że miał 

przyjemność pracować w Parafii Krzyża Świętego 5 lat i miał styczność z tą Grupą 

Ratowniczą. Widział jak pracują. Czy to jest dobrze czy źle, że to ksiądz się tym 

zajmuje, to pozostawia do oceny, natomiast cała idea jest niesamowita, bo tyle osób 

młodych, które angażują się zamiast siedzieć przy komputerze, zamiast iść wybierać 

jakiekolwiek inne rozrywki, przychodzą, angażują się. Są konkretne zasady, widział jak 

ksiądz stawia poprzeczkę i warunki itd. i to przyciąga młodych  i chociażby z tego 

względu, że tyle młodych ludzi jest tam zaangażowanych i chętnych do współpracy, to 



są niedziele, które mogliby spędzić przed telewizorem, ale ci młodzi przychodzą, 

zabezpieczają też mecze ŁKS, poświęcają swój czas. Poprosił, żeby niepotrzebne 

komentarze zostawić dla siebie. 

Radny Stanisław Oszkinis  podziękował radnemu za zwrócenie uwagi, to też powie, 

że ratownicy jednostki przeprowadzili 547 działań ratowniczych. Na terenie Łomży ile? 

Połowę - 260, w tym 59 szkoleń i 60 poszukiwań. 

Radna Wanda Mężyńska -  Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że dla niej pomoc 

nawet jednej osobie to warto, nawet uratowanie jednego człowieka to warto. 

Radny Stanisław Oszkinis  zwróciła uwagę, żeby Przewodnicząca pochyliła się nad 

hospicjum. 

Radna Wanda Mężyńska -  Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że hospicjum tak 

samo jest stowarzyszeniem, to co piszą, to dostają.  

Radny Stanisław Oszkinis  zwracając się do Przewodniczącej stwierdził, że nie życzy 

jej tego, ale ona może tam trafić, on może tam trafić. 

Radna Wanda Mężyńska -  Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że jest budynek i już 

własność jest hospicjum, to też miasto to zrobiło, jeżeli chodzi o ten teren, na którym 

jest hospicjum. 

Radny Stanisław Oszkinis  zapytał czy na Poznańskiej też zrobiło. 

Radna Wanda Mężyńska -  Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że co roku piszą i jako 

stowarzyszenie dostają tyle pieniędzy, ile komisja przydzieli, bo przecież nie mają na 

to wpływu. Stwierdziła, że nie sadzi, że jeżeli jakikolwiek wniosek by wpłynął do nich, 

czy oni by nad tym się nie pochylili i nie dali. Nie sądzi, ale nie można tłumaczyć i nie 

można w eterze krzyczeć, że miasto zmniejszyło dotację. Stwierdziła, że „to jest 

bzdura”. 

Radny Stanisław Oszkinis  zwrócił uwagę, że do tej pory się nie wypowiadał na temat 

hospicjum, dopiero dzisiaj na tej komisji powiedział. 

Radna Wanda Mężyńska -  Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że było zbierane dla 

hospicjum wcześniej.  

Radny Stanisław Oszkinis  zwrócił uwagę, że w puszkę. 

Radny Łukasz Kacprowski stwierdził, że w jego przekonaniu to jest inwestycja w 

młodych przede wszystkim ludzi. Poprosił, żeby zobaczyć ile osób wyjeżdża, 

oczywiście tego tematu nie będzie rozwijał, ale to jest jakaś forma zatrzymania tych 

młodych ludzi. Potrafią zrobić coś dobrego dla drugiego człowieka i widzą w tym jakiś 

sens. 

Radna Wanda Mężyńska -  Przewodnicząca Komisji zwróciła uwagę, że pierwszy raz 

są w Dziennym Domu Seniora poprosiła Kierownika o wypowiedz na temat tego co 

robią, czym się tu zajmują, co jest najważniejsze. 

Pan Karol Kossakowski – Kierownik Dziennego Domu Senior- Wigor stwierdził, że 

cieszy się, że Komisja Bezpieczeństwa i Rodziny zagościła w Dziennym Domu 



Seniora+. Działają w ramach wieloletniego programu rządowego Senior + na lata 

2015-2020, teraz realizują edycję 2018, oczywiście z dużym dofinansowaniem miasta 

Łomża. Miasto Łomża prowadzi tą placówkę. W ramach tych zadań realizują od 

poniedziałku do piątku od godziny 730 do 1530 różnego rodzaju zadania i kulturalno - 

oświatowe jak również jeden posiłek dziennie, jest to catering. W ramach tych zajęć, 

są to różnego rodzaju kółka, teatralne, muzyczne, taneczne. Również jest kółko gdzie 

osoby starsze piszą gazetkę „Aktywny senior”. Mają również kółko kulinarne, gry  

w szachy, warcaby.  Są różnego rodzaju zawody co miesiąc przez nich organizowane 

dla seniorów. Występują teatralnie na deskach na ulicy Sadowe w Centrum Kultury, 

jak również co tydzień chodzą do Miejskiego Domu Kultury na Wojska Polskiego  i tam 

robią próby, dlatego też zapraszają serdecznie na przedstawienie w ramach XVI 

Podlaskich Dni Rodzin do  Miejskiego Domu Kultury na Wojska Polskiego na 

„Kopciuszka” w wykonaniu seniorów. Szczegółowo ich działania można śledzić na 

facebooku na stronie Dzienny Dom Seniora + Łomża i tam jest codzienna relacja, 

 co wykonują, robią.  Współpracują z Domem Pomocy Społecznej w Łomży,  

ze Środowiskowym Domem Samopomocy. Są też organizowane wycieczki. Już w tym 

roku były trzy wycieczki,  jeszcze idą w tym miesiącu do Tykocina. Jest to miejsce dla 

60 seniorów, jest 30 osób w kolejce. 

Pan Wiesław Jagielak – Dyrektor MOPS, że w zmianach w budżecie był wniosek na 

opracowania dokumentacji 190 tys. Jest to zagospodarowanie tego budynku  przy 

Wesołej z czerwonej cegły. Tam chcą utworzyć drugi dom dziennego pobytu. Po 

rozpoznaniu tych potrzeb, tutaj jest 30. Stwierdził, że biorąc pod uwagę liczebność 

tego domu, tutaj jest trochę za dużo tych osób. Lepiej by było trochę odchudzić, żeby 

im lepsze zajęcia zorganizować, natomiast tam jest to duża powierzchnia, jest też 

kawałek działki przy budynku, jest możliwość utworzenia parkingu, tam by były o wiele 

lepsze warunki niż tutaj i istnieje potrzeba utworzenia takiego drugiego i władze miasta 

idą w tym kierunku. Po przedstawieniu propozycji, wniosek uzyskał akceptację, jeżeli 

wszystko dobrze pójdzie, to w przyszłym roku byłby stworzony ten dom 

Radny Maciej Borysewicz  zapytał ile lat ma najmłodsza i najstarsza osoba, jaka jest 

rozpiętość wiekowa seniorów. 

Pan Karol Kossakowski – Kierownik Dziennego Domu Senior- Wigor poinformował, że 

najstarszy senior ma 87 lat i gra w przedstawieniu. 

Radny Łukasz Kacprowski zapytał o sposób organizacji zajęć. Czy oni sami się 

organizują, czy jest ktoś, kto koordynuje. 

Pan Karol Kossakowski – Kierownik Dziennego Domu Senior- Wigor stwierdził, że w 

ramach tego domu są zatrudnieni inspektorzy, czterech instruktorów, jest dietetyk na 

1/4 etatu, praktykanci też są bardzo pomocni. Jest program dnia. Jak radni będą 

zwiedzać dom to zobaczą, że po lewej stronie jest wywieszony program dnia. 

Stwierdził, że codziennie przebywa z seniorami i seniorzy bardzo potrzebują, żeby  

z kimś być, żeby nie byli samotni. To jest kwestia tego typu, że odkrywają swoje 

zdolności, odkrywają nawet te rzeczy, które gdzieś „zakopali” bardzo często. Mają na 

to czas w tym momencie i ktoś odkrywa nawet talent, że umie pisać. Jak ktoś stanie 

na scenie i ktoś pobije mu brawo, on to usłyszał pierwszy raz w życiu, to dostaje 

motywacji do życia i często ten człowiek ma po co żyć. 



Radna Wanda Mężyńska -  Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że otwarcie takiego 

domu dziennego, co jest w tej chwili i co się robi dla seniorów, to naprawdę wielka 

chwała, bo to, co tutaj się dzieje, to ludzie są zachwyceni. Rozmawiała na ten temat z 

dwiema paniami,  że „noc szybko mija, a one wiedzą, że na drugi dzień tutaj idą. Chce 

się jej żyć, ubrać się, chce się jej włosy ufryzować, bo ma dla kogo, bo przychodzi  

w towarzystwo, a jak ma czas to może się nawet pomodlić”. 

Pan Karol Kossakowski – Kierownik Dziennego Domu Senior- Wigor poinformował, że 

mają też panią kosmetyczkę, która robi profesjonalną kosmetykę. 

Więcej spraw Komisja nie zgłosiła. 

W związku z wyczerpaniem porządku dziennego Przewodnicząca obrad zamknęła 

posiedzenie komisji. 

Na tym protokół zakończono. 

         Przewodnicząca Komisji 
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